
																																						Heid	Cat	zondag	35	

God	dienen	naar	Zijn	wil			

1	hoe	niet				

2	hoe	wel		a)	in	geloof	b)	in	gehoorzaamheid	

	 Gemeente,	

	 God	dienen.	Daar	gaat	het	om	over.	We	zagen	eerst,	in	zondag	
32,	dat	dat	een	zaak	is	dankbaarheid.	God	dienen	is	Hem	dienen	omdat	
je	verlost	bent,	niet	om	verlost	te	worden.	We	zagen	daarna	in	zondag	
33	dat	zo	God	dienen	een	zaak	van	bekering,	van	strijd	is.	Tegen	onze	
oude	mens	ingaat.	Daarna	zagen	we	in	zondag	34	dat	God	erop	staat	dat	
we	Hem	alleen	dienen.	Geen	andere	goden.	Denk	aan	die	magneetjes	
om	een	kompas.	Alles	wat	ons	van	God	aBrekt	is	geestelijk	overspel.	
Dien	alleen	God.	En	dan	vanavond	zondag	35:	hoe	God	dienen?	Dien	
God	naar	Zijn	wil.	Laat	God	het	Zelf	bepalen.	God	dienen	naar	Zijn	wil.			

	 Dan	zegt	het	2e	gebod	eerst	hoe	God	het	niet	wil:	geen	beelden	
maken	en	die	dienen.	Daarna	wordt	het	negaJeve	verbod	omgeklapt	tot	
een	posiJef	gebod:	hoe	God	het	wel	wil,	nl:	dat	we	Hem	lieKebben	en	
Zijn	geboden	onderhouden.		

1	hoe	niet	

	 Eerst	dus	hoe	niet.	In	Deuteronomium	4	hebben	we	het	duidelijk	
gehoord.	Geen	beeld	maken	van	God.	Heel	bewust	heeB	God	Zich	niet	
laten	zien	aan	Israel,	zodat	ze	Hem	niet	kunnen	aOeelden.	Toch	hebben	
ze	het	wel	eens	gedaan.	Eén	keer	heel	duidelijk:	Toen	zij	het	gouden	kalf	
lieten	maken.	Een	sJer.	Waarom	een	sJer?	Nou,	die	is	sterk.	Die	heeB	
kracht.	En	dat	heeB	onze	God	ook	dachten	ze.	In	dat	beeld	wilden	ze	iets	
tot	uitdrukking	brengen	van	hoe	ze	God	zagen:	één	en	al	sterkte	en	
kracht.	Zo’n	beeld	beeldt	iets	uit	van	God	en	legt	dat	vast.	Zo	is	het.	Zo	
zie	ik	God.	Is	dat	dan	niet	waar?	Is	God	dan	niet	sterk	en	machJg?	
Jazeker,	maar	God	is	zo	groot	dat	Hij	niet	in	één	beeld	te	vangen	is.	Niet	
in	één	eigenschap,	niet	in	één	accent	te	omvaTen	is.		

	 Denk	even	aan	een	huis.	Als	je	recht	voor	een	huis	gaat	staan	en	
je	zet	dus	de	voorkant	van	het	huis,	weet	je	dan	hoe	het	huis	is?	Nee.	
Dan	moet	je	in	elk	geval	ook	eens	aan	de	éne	zijkant	gaan	staan,	en	aan	
de	andere	zijkant,	en	aan	de	achterkant.	Dat	je	het	huis	van	alle	kanten	
bekijkt,	dan	krijg	je	er	een	goed	beeld	van.	En	anders,	als	je	alleen	die	
voorkant	ziet,	ga	je	zelf	fantaseren	en	bedenken	hoe	het	huis	er	verder	
uit	zal	zien.	Wat	volgens	jou	achter	de	voorgevel	past	en	hoe	het	volgens	
jou	verder	wel	zal	zijn.		



	 En	wie	dat	bij	God	doet,	die	vergrijpt	zich	aan	God.	Wie	God	
vastlegt	in	één	beeld	en	verder	zelf	gaat	bedenken	hoe	God	zijn	zal.	Dat	
doen	we	nog.	Want	dat	beeld	kan	ook	een	denkbeeld	zijn.	Een	
denkbeeld	over	God.	Maar	zo	vast,	dat	het	net	van	steen	of	marmer	is.	
Niet	bij	te	stellen.	Want	volgens	mij	is	God	liefde.	En	als	ik	alleen	van	die	
kant	God	bekijk,	en	ik	er	zelf	de	rest	bij	bedenken,	dan	kan	ik	me	niet	
voorstellen	dat	God	Die	liefde	is	kan	toornen,	mensen	voor	eeuwig	
verloren	kan	laten	gaan,	want	God	is	liefde.	Zo	zie	ik	Hem.	Als	ik	God	zo	
zie,	dan	zal	ik	Hem	dienen	op	mijn	gemakje,	zo’n	vaart	loopt	dat	allemaal	
niet	en	zo’n	punt	zal	God	er	wel	niet	van	maken.	Je	moet	niet	zo	precies	
zijn	en	niet	zo	nauw	kijken.	God	is	liefde.	En	daar	ga	ik	niet	zo	makkelijk	
vanaf	hoor,	dat	is	als	marmer	zo	vast	dat	beeld	dat	ik	van	God	heb.			

	 Of	dat	andere	denkbeeld.	God	is	heilig.	En	als	ik	alleen	van	die	
kant	God	bekijk	en	ik	er	zelf	de	rest	bij	ga	bedenken,	dan	kan	ik	me	niet	
voorstellen	dat	je	om	niet	genade	kunt	vinden.	Zo	makkelijk	zal	het	heus	
niet	gaan.	Je	zult	toch	God	moeten	laten	blijken	dat	het	je	menens	is.	Je	
zult	toch	eerst	heel	goed	Hem	moeten	dienen	voor	je	zeker	kunt	zijn	van	
je	zaligheid.	Want	God	is	heilig.	Zo	zie	ik	Hem.	Als	ik	God	zo	zie,	zal	ik	
Hem	dienen	omdat	het	moet,	omdat	het	maar	beter	is,	want	anders	
wordt	het	helemaal	nooit	wat.	Zul	je	God	dienen	uit	plichtsbesef	en	
vanuit	een	streng	geweten.	God	is	heilig.	En	daar	ga	ik	niet	zo	makkelijk	
vanaf	hoor,	dat	is	als	marmer	zo	vast	dat	beeld	dat	ik	van	God	heb.				

	 Zo’n	denkbeeld	van	God	hangt	bij	kerkmensen	trouwens	heel	
vaak	samen	met	selecJef	Bijbel	lezen.	Alleen	bepaalde	stukjes	lezen,	die	
precies	passen	bij	wat	je	denkt.	En	andere	gedeelten,	och	die	zijn	zo	
moeilijk,	dat	spreekt	me	niet	zo	aan,	ik	lees	maar	wat	me	aanspreekt.	En	
zo	houd	je	dat	eenzijdige	beeld	in	stand	en	je	maakt	het	nog	vaster.	

	 Maar	God	is	veel	te	groot	om	in	één	beeld	te	vangen	en	te	
vaTen.	De	Bijbel	gebruikt	juist	heel	veel	beelden	die	elkaar	aanvullen.	
Herder,	Koning,	Vader,	verterend	vuur,	Bruidegom,	Rechter,	Schepper,	
Schuilplaats.	Heel	veel	beelden	worden	gebruikt.	Nou,	dus	dan	kun	je	
toch	een	heleboel	beelden	maken?	Een	herderbeeld,	een	koningsbeeld,	
een	vaderbeeld	enz.	Nee,	ook	dat	niet.	Want	er	is	nog	een	reden	
waarom	God	had	verboden	een	beeld	van	Hem	te	maken.	Dat	deden	
alle	andere	volkeren	wel.	En	wat	is	dan	het	gevaar?	Dan	kun	je	god	
meenemen.	Wat	ik	ook	ga	doen,	waar	ik	ook	naar	toe	ga,	ik	neem	god	
mee.	Dat	voelt	wel	goed,	dat	voelt	wel	veilig.	Ik	doe	wat	ik	wil,	ik	ga	
naartoe	wat	ik	wil	en	ik	neem	god	mee.	Dan	kan	mij	niks	gebeuren.	Dan	
ga	ik	God	dienen	zoals	ik	wil	zoals	ik	denk,	en	ik	neem	god	mee	dus	het	
zal	wel	goedkomen.		

	 Dat	werkt	in	de	hand	dat	ik	me	gerust	voel,	ook	al	dien	ik	God	op	
mijn	manier.	Ik	ga	uit	van	wat	ik	vind,	over	vasten	bijv.,	over	kleding,	over	
geldbesteding,	over	de	schepping	en	het	milieu.	En	God	zal	het	wel	goed	
vinden.	Ik	pas	God	in,	in	mijn	plannen	en	in	wat	ik	goed	vind.	Wie	zo	God	



dient,	die	kan	het	alJjd	dienen	zonder	zelfverloochening,	zonder	het	
brengen	van	een	offer,	zonder	pijn.	Want	ik	leef	zoals	ik	verkies	en	God	
pas	ik	er	wel	bij	in	voorover	dat	gaat.	Alsof	God	met	Zich	zou	laten	
sollen.	Alsof	God	genoegen	neemt	met	de	restjes	en	met	het	zeTen	van	
Zijn		handtekening	onder	wat	ik	bedacht	heb.	Maar:	vrees	dan.	Als	je	zo	
met	God	omgaat,	vrees	dan.	Want	Ik	de	HEERE	uw	God	ben	een	ijverig	
God.	Een	God,	Die	Zich	laat	gelden.	Die	voor	Zijn	eer	en	rechten	opkomt.	
En	dat	mag	Hij	doen	want	Hij	is	God.	Als	Zijn	eer	zo	verwrongen	wordt,	
zo	vervormd	wordt,	dan	laat	Hij	Zich	gelden.	Dan	bezoekt	Hij	de	zonde.	
Word	je	dan	ziek,	of	krijg	je	dan	een	ongeluk	of	gebeurt	er	iets	ander	
ergs?	Nou,	dat	hoeB	niet	en	dat	ik	zeker	niet	alJjd	het	geval.	Dan	
gebeurt	er	iets	veel	ergers.	Nog	veel	ergers.	Wat	dan?	Dan	wijkt	Zijn	
Geest.	Dan	neemt	Hij	de	invloed	van	Zijn	Geest	weg	en	dan	ben	je	steeds	
minder	met	God	bezig	en	met	de	eeuwigheid.	Dan	verlang	je	steeds	
minder	naar	Hem	en	Zijn	dienst.	Dan	zijn	er	geen	hoogten	en	geen	
diepten	meer.	Dan	trekt	de	hemel	niet,	dan	verschrikt	de	hel	niet.	En	dat	
breidt	zich	uit	over	het	3e		en	4e	geslacht.	Dat	zie	je	gebeuren	in	de	lijn	
der	geslachten.	Kinderen,	klein-	en	achterkleinkinderen	gaan	nog	verder	
van	God	af	dan	de	ouders	deden.	Als	ouders	selecJef	de	Bijbel	lezen,	als	
ouders	de	hand	lichten	met	enkele	van	Gods	geboden,	als	ouders	God	
gebruiken	om	hun	plannen	goed	te	keuren,	is	het	bij	de	volgende	
geslachten	vaak	in	dubbele	mate	het	geval.	Vergelijk	het	met	een	raket	
die	afgeschoten	wordt.	Als	die	aan	de	grond	een	afwijking	heeB	van	een	
paar	graden,	klein	stukje,	dan	is	dat	in	de	ruimte	een	afwijking	van	
duizenden	kilometers,	dat	wordt	alleen	maar	meer.	Daar	gaat	je	
nageslacht!	Steeds	verder	van	God	af.	

	 Tenzij	zij	zich	bekeren.	Tenzij	iemand	zich	bekeert	en	vraagt	naar	
God,	naar	God	zoals	Hij	is	en	zoals	Hij	gediend	wil	worden.	

2	hoe	wel?	 	

																Dat	is	het	tweede:	hoe	dan	wel?	In	de	grondlijn	is	het	dus	zo:	
niet	zoals	ik	denk	zoals	God	is,	maar	zoals	Hij	Zichzelf	bekend	heeB	
gemaakt.	Ik	maak	geen	beeld	van	God,	maar	God	maakt	Zichzelf	bekend.	
Niet:	ik	vind…,	of	volgens	mij…..,	maar	God	heeB	Zich	geopenbaard.	Wat	
Deuteronmium	4	zei:	Geen	beeld	of	gelijkenis,	maar	gij	hoordet	een	
stem.	Een	stem.	God	sprak.	Zijn	Woord.	Daarin	openbaart	God	Zich:	in	
Zij	Woord.	66	Bijbelboeken,	ruim	1000	bladzijden.	Die	heeB	God	nodig	
geacht	en	de	mensheid	gegeven	om	Hem	te	leren	kennen.	Dus	God	
dienen	naar	Zijn	wil	begint	met:	heel	de	Bijbel	lezen.	Persoonlijk	en	in	de	
gezinnen.	Geen	Bijbelboeken	overslaan,	maar	heel	de	Bijbel	lezen.	Alle	
puzzelstukjes	uitleggen.	Dat	vergt	Jjd	en	studie.	Dat	vergt	uitleg	bij	de	
Bijbel,	Jjd	om	iets	op	te	zoeken,	Jjd	om	in	huwelijk	en	gezin	over	te	
praten.	Dan	kom	je	zoveel	beelden	van	God	tegen,	dan	kom	je	zoveel	
eigenschappen	van	God	tegen.		



	 En	als	je	al	die	beelden	en	eigenschappen	samenneemt,	wat	krijg	
je	dan?	Wie	krijg	je	dan?	Jezus	Christus.	God	heeB	Zich	geopenbaard	in	
Hem.	Helemaal,	ten	volle!	En	in	Hem	zie	je	dat	één	woord	niet	genoeg	is.	
Eén	beeld	niet	volstaat.	Eén	eigenschap	niet	alles	zegt.	Juist	in	Jezus	
Christus	zien	wij	dat	God	liefde	en	toorn	is.	God	toornt.	Vreselijk	op	de	
zonde.	Zie	maar:	eer	Hij	Die	ongestraB	liet	blijven	heeB	Hij	die	aan	Zijn	
Zoon	gestraB.	Of	God	de	zonde	ernsJg	neemt	en	vreselijk	verafschuwt!	
Dat	valt	niet	mee!	Dat	is	niet	voor	te	stellen.	En	God	is	liefde.	Hij	geeB	
Zijn	Eigen	Zoon,	en	Die	geeB	Zich	tot	in	de	kruisdood.	Om	alles	te	
volbrengen,	alle	gehoorzaamheid	en	gerechJgheid	te	volbrengen,	zodat	
zondaren	onvoorwaardelijk	welkom	zijn	en	alles	in	Hem	hebben.	Niets	
van	mij	is	nodig	of	moet	vooraf.	Zo	is	God!	

a) In	liefde	 	

Wie	God	kent,	wie	deze	God	kent,	in	Zijn	heiligheid	en	in	Zijn	liefde,	die	
heeB	Hem	lief,	kan	niet	anders.	Deze	God	kennen	is	Hem	lieKebben.	Dat	
weet	u	als	u	Hem	kent.	Als	U	God	leert	kennen	krijgt	u	Hem	lief.	God,	Die	
Zichzelf	voor	mij	gaf,	God,	Die	in	Zijn	Zoon	mijn	zonde	op	Zich	nam,	onze	
krankheden	op	Zich	nam,	om	onze	overtredingen	Zich	liet	verwonden,	
Hem	heb	ik	lief.		

	 En	dat	vraagt	het	2e	gebod.	Dat	wij	Hem	lieKebben.	God	dienen	
is	Hem	dienen	uit	liefde.	Anders	is	het	hol:	al	gaf	ik	mijzelf	om	verbrand	
te	worden	al	gaf	ik	al	mijn	goederen	tot	onderhoud	der	armen	maar	had	
de	liefde	niet,	ik	ware	niets.	ProeB	God	in	uw	dienen	van	God	liefde?	Zit	
in	de	schelp	van	godsdienst	de	parel	van	liefde?	Met	Petrus,	een	lelijke	
schelp,	maar:	Gij	weet	dat	ik	U	lieKeb.	Anders	is	het	niets.		

																Liefde	gevraagd.	Liefde	in	de	puurste	vorm.	Liefde	ten	koste	van	
alles.	Liefde	die	naar	Hem	verlangt.	Liefde	als	een	vuur.	Dat	hoog	oplaait	
en	brandt.	Liefde	die	100	procent	vurig	is	en	100		procent	zuiver.	Liefde	
die	nooit	twijfelt,	die	nooit	lauw	is,	die	alJjd	hevig	brandt	voor	God.	
Liefde	die	zich	helemaal	God	toewijdt.	Liefde	die	zegt:	HEERE,	wat	wilt	U	
dat	ik	doen	zal.	HEERE,	hier	ben	ik,	zegt	U	het	maar.	En	toen	zei	God	
tegen	Abraham,	neem	uw	zoon,	uw	enige	die	gij	lieKebt	en	offer	hem.	
En	Abraham	deed	het.	Liefde	die	alles,	alles	voor	God	overheeB.	Dat	
vraagt	God	in	het	tweede	gebod.	Dat	mijn	dienen	van	God	uit	liefde	is.	
Mijn	kerkgang,	mijn	Bijbellezen	voor	de	kinderen,	mijn	geven	van	Jjd	en	
geld,	uit	liefde.	AlJjd	volmaakt	en	puur.				 	

Maar:	is	dat	haalbaar,	is	dat	reeel?	Daar	word	je	toch	moedeloos	
van?	Wanhopig	zelfs.	Dan	zeggen	we	ook	bij	dit	tweede	gebod.	
Waarvoor	het	bedoeld	is:	allereerst	voor	onbekeerden,	mensen	buiten	
Christus.	Dus	voor	u	en	jou	als	je	zeggen	moet:	ik	ken	Jezus	niet,	ik	ben	
niet	Zijn	eigendom.	Wees	eerlijk:	geldt	u	dat,	jou	dat?	Dat	zegt	Jezus	
door	dit	2e	gebod:	je	moet	geen	enkele	hoop	hebben	dat	het	goed	zit	
met	je.	Dan	moet	je	echt	niet	denken,	och,	misschien	valt	het	nog	wel	



mee.	Misschien	neemt	God	toch	wel	genoegen	met	me.	Dat	moet	je	niet	
denken.	Echt	dat	is	zelfmisleiding.	Als	je	buiten	Christus	bent	moet	je	alle	
hoop	dat	goed	zit	kwijtraken.	Hoe	eerder	hoe	beter.	Want	buiten	
Christus	valt	het	niet	mee.	Ook	niet	voor	jou.	Wat	dan?	Naar	Christus	
heen!	Nu,	direct	en	terstond.	Je	hebt	maar	één	ding	en	dat	is:	je	hebt	
Jezus	nodig		

	 En	hoe	bedoelt	God	het	goed	dan	als	je	in	Christus	bent?	Want	je	
kunt	er	juist	dan	zo	moedeloos	van	worden.	Of	je	wordt	twijfelmoedig	
en	gaat	weer	twijfelen:	o,	kan	ik	wel	echt	Gods	kind	zijn,	kan	ik	wel	echt	
van	Jezus	zijn,	is	het	allemaal	geen	inbeelding,	want	als	het	echt	was,	
dan	zou	het	wel	beter	gaan.		

	 Maar	dat	is	precies	verkeerd.	Als	ik	in	Christus	ben,	dan	mag	ik	
juist	en	toch	weten	Mijn	zaligheid	hangt	niet	van	mij	af.	Mijn	zaligheid	is	
in	Christus.	In	Zijn	gerechJgheid.	Zijn	gerechJgheid	garandeert	mijn	
ingaan	in	het	Koninkrijk	der	hemelen.	En	wat	ik	ervan	terechtbreng,	dat	
is	daarvoor	niet	meer	van	kracht,	dat	doet	er	niets	aan	toe	en	niets	aan	
af.	Het	wil	me	alleen	maar	meer	doen	vallen	en	rusten	op	Zijn	
gerechJgheid.	Hoe	bedoelt	God	Zijn	wet	dan	wel?	Nu,	opdat	ik	berouw	
zal	hebben.	Geen	angst	of	onzekerheid	of	twijfel,	maar	berouw.	Verdriet.	
Waardoor	ik	het	zo	erg	vind	dat	ik	Hem	toch	weer	pijn	heb	gedaan.	
Berouw,	dat	ik	weer	Zijn	lijden	heb	verzwaard,	Zijn	gezicht	bespuugd,	
Zijn	doornen	geslagen,	Zijn	spijkers	behamerd,	Zijn	bloed	uitgedrukt.	En	
dat	ik	verlang,	des	te	meer	verlang:	o	HEERE,	leer	het	mij.	Geef	mij	
genade	en	kracht	om	U	meer	en	meer	lief	te	hebben,	om	U	meer	en	
meer	lief	te	hebben	met	kracht.	Kent	u	dat?	Klopt	dat	in	uw	hart,	in	jouw	
hart?		

b) In	gehoorzaamheid.	

	 Dan	komt	het	tweede	van	dit	gebod:	en	die	Zijn	geboden	
onderhouden.	Vanuit	die	liefde	van	binnen	komt	het	dienen	naar	buiten.	
Dat	verbindt	het	2e	gebod	met	elkaar.	Zijn	geboden	onderhouden.	Hoe	
weet	ik	wat	Gods	wil	is?	Uit	Zijn	geboden.	Wie	God	lieKeeB	zal	Zijn	
geboden	bewaren.	Bewaren/onder-	houden.	Bewaken	is	het	ook.	Dat	
doet	bijv	een	reiziger	in	de	woesJjn	met	zijn	waterfles.	Die	bewaakt	hij.	
Die	is	kostbaar	voor	hem.	Die	wil	hij	geen	moment	verliezen.	Dat	doet	
iemand	met	zijn	portemonnee	met	id	kaart	en	pinpas	en	rijbewijs:	
bewaren,	geen	moment	kwijt	willen	zijn.	Dat	zijn	voor	een	christen,	
iemand	die	God	lieKeeB,	de	geboden.	Hoe	lief	heb	ik	Uw	wet.	Niet	wat	
ik	denk	en	volgens	mij	geen	kwaad	kan,	maar	wat	God	beveelt	in	Zijn	
wet,	Zijn	geboden.	Daar	gaat	het	om.	Een	christen	is	iemand	die	worstelt	
om	elke	leTer	van	de	Bijbel.	Hoe	weet	ik	wat	Gods	wil	is?	Bijbellezen.	In	
de	Bijbel	zoeken.	



	 MaTh	6,	MaTh	9,	Handelingen	13	oa.	Over	vasten.	Wat	zegt	
God?	Wat	wil	God?	Niet	wat	ik	gewend	ben,	niet	waar	ik	het	nut	van	
inzie,	maar	wat	wil	God?															

												Deut	22	vers	5.	Mannen	en	vrouwenkleding.	I	Cor	11	over	de	
hoofdbedekking	van	de	vrouw	in	de	eredienst.	Wat	wil	God?	Niet	waar	
ik	me	lekker	in	voel,	niet	waar	ik	het	nut	van	inzie,	maar:	wat	wil	God	in	
Zijn	geboden?	Geen	van	Gods	geboden	willen	kwijtraken.			

	 Over	vreemdelingen,	over	omgang	met	het	milieu:	niet	wat	mijn	
gevoel	zegt,	niet	of	ik	denk	dat	het	help	of	dat	het	maar	een	druppel	op	
en	gloeiende	plaat	is,	maar	wat	zegt	God,	wat	wil	God?		

	 Over	afstaan	van	organen,	gezinsvorming,	over	een	betaalde	
baan	buitenshuis	voor	een	moeder,	wat	zegt	de	Bijbel?	Niet	wat	lijkt	
gewoon	te	horen,	of	niet	wat	ze	allemaal	doen,	niet	wat	nu	eenmaal	niet	
anders	lijkt	te	kunnen,	maar:	wat	is	Gods	wil?		

	 Dat	wil	God:	dat	ik	worstel	om	Zijn	Woord.	Wat	zegt	deze	tekst?	
Hoe	kan	ik	die	hier	en	nu	in	prakJjk	brengen?	Dat	is	misschien	niet	alJjd	
even	direct	helder	en	even	duidelijk,	maar	is	er	de	worsteling	om	naar	
Gods	wil	te	handelen?	Alleen,	of	er	samen	met	anderen,	oudere	
christenen	over	praten,	die	al	langer	de	HEERE	mogen	kennen	en	
dienen.	Want	ik	wil	weten	wat	de	Bijbel	zegt.	Of	weten	we	al	wat	en	hoe	
we	het	gaan	doen	voordat	we	de	Bijbel	gepakt	hebben?		

	 GeeB	de	Bijbel	dan	overal	antwoord	op?	Is	Gods	wil	alJjd	
duidelijk	vanuit	Zijn	geboden?	Nee,	dat	niet.	Binnen	de	grenzen	van	de	
Bijbel	kan	er	nog	heel	wat	open	blijven:	wat	voor	vrije	Jjdsbesteding,	
welke	opleiding,	welke	baan,	waar	gaan	wonen	enz.	Dan	zouden	we	
Gods	wil	kunnen	zoeken	door	een	driehoek	in	gedachten	te	nemen.	Dus	
met	drie	zijden.	De	ene	zijde	is:	wat	zijn	je	gaven	en	talenten,	en	ook	wat	
zijn	je	beperkingen?	Waar	ben	je	goed	in,	waar	heb	je	aanleg	voor?	
Waar	ligt	je	grens,	lichamelijk,	psychisch.	Ik	hoef	niet	alJjd	dienstbaar	te	
zijn	voor	anderen,	ontspanning	is	ook	nujg	en	nodig.	De	andere	zijde	is:	
wat	is	van	nut	voor	Gods	Koninkrijk?	In	mijn	vrije	Jjd:	weer	bijverdienen,	
nog	meer	Jjd	op	de	bank	hangen	of	gamen.	Of;	met	een	collectebus	
langs	de	deur	gaan,	een	eenzame	bezoeken?	Wat	is	het	nut	voor	Gods	
Koninkrijk?	En	de	derde	zijde:	wat	is	de	invloed	op	mijn	geestelijk	leven	
of	dat	van	mijn	gezin.	Een	funcJe	met	nog	meer	werkdruk	en	nog	
minder	thuis	zijn,	een	verhuizing	ivm	een	mooi	huis	en	een	mooie	baan.	
Een	avond	druk	met	van	alles	en	nog	wat,	een	avond	dvd’s	kijken.	Wat	
doet	het	met	mijn	geestelijk	leven?	Verstrooit	het	mijn	gedachten	als	ik	
nog	wil	gaan	bidden?	Leg	Galaten	5	er	eens	naast:	over	de	werken	van	
het	vlees.	Daarnaar	kijken	en	daarnaar	genieten,	is	dat	goed	voor	mijn	
geestelijk	leven?	Sommige	dingen	zijn	echt	zonde	van	je	Jjd:	lees	liever	
een	stukje	in	een	goed	boek.		



	 Die	driehoek:	mijn	gaven	en	beperkingen,	het	nut	voor	Gods	rijk,	
de	invloed	op	mijn	geestelijk	leven.	Daar	de	balans	in	vinden	en	tussen	
vinden.	Dat	is	Gods	wil.		

	 God	dienen:	in	liefde	en	in	gehoorzaamheid.	Wie	zo	leeB	die	zal	
dat	merken.	Want	God	laat	Zich	gelden.	Hij	doet	barmharJgheid	aan	
duizenden,	nl	aan	degenen	die	Hem	lieKebben	en	Zijn	geboden	
onderhouden.	Dan	toont	Hij	Zijn	gunst	en	vriend’lijk	aangezicht.	Dan	
doet	Hij	Zijn	Aangezicht	lichten.	En	dat	geeB	zo’n	vreugde.	Was	dat	maar	
meer.	Diende	ik	God	maar	zuiverder,	meer	uit	liefde,	meer	naar	Zijn	
Woord.	Wat	is	mijn	liefde	makkelijk	weer	lauw	en	flauw,	wat	dwaal	ik	
makkelijk	af	van	Zijn	Woord	in	hoe	ik	het	vind,	hoe	ik	het	gewend	en,	
hoe	het	mij	het	beste	uitkomt.	Denk	aan	Petrus,	zo	diep	gevallen.	Maar	
de	HEERE	doet	barmharJgheid,	trouw	aan	allen	die	Hem	lieKebben	en	
Zijn	geboden	onderhouden.	Hij	vergeeB	70	maal	7	maal	en	nog	veel	
meer.	Ook	dit	gebod	doet	mij	zeggen:	ik	ellendig	mens,	wie	zal	mij	
verlossen	van	het	lichaam	dezes	doods?	Maar	God	zij	dank	door	Jezus	
Christus,	onze	Heere.		

																																															Amen			


